
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 57 af 27. oktober 2023 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V). 

 

 

Jeppe Bruus 

/ Magnus Rønning-Andersson  

  

24. november 2023 
J.nr. 2023 - 8087 

 

Offentligt
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 57
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, om det er normalt, at henvendelser om eftergivelse af tidligere ban-

demedlemmers gæld kommer fra politiet? Der henvises til artiklerne fra Berlingske Ti-

dende ”V-kritik af gældseftergivelse: »En retspolitisk skandale«” af 24. oktober 2023, ”Ry-

stede politikere kræver svar om sløjfning af gæld til kriminelle” af 25. oktober 2023, og 

”Ventetiden sløjfes, når bandekriminelle får sløjfet gæld” af 26. oktober 2023.  

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra Gældsstyrelsen: 

 

”Det er altid borgeren selv, der indsender en ansøgning om eftergivelse af gæld til det of-

fentlige.  

 

Når en borger har indgået kontrakt med Det Nationale Exitkontaktpunkt om at deltage i 

et EXIT-program, kan der etableres en efterfølgende løbende dialog mellem en af de lo-

kale EXIT-koordinatorer i politikredsene og Gældsstyrelsen.”  
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